
 
     Seniorrådet                                           Beslutningsprotokol nr. 2   
 
________________________________________________________________________________  
 
Dato: 03.02.17   Kl: 10.00    Sted: Lokale 620  
 
________________________________________________________________________________  
 
Deltagere:      Seniorrådet, Mona Nederby Larsen og Janni Sadolin Hougaard 
 
 
 
Fraværende:  Flemming Larsen 
 
________________________________________________________________________________  
 

                                                            DAGSORDEN 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status P-Avisen 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Tilmelding og udpegning af stemmeberettiget til Repræsentantskabsmøde mandag den 24. 

april 2017 

6. Tilmelding og valg af seminarer til Ældrepolitisk konference tirsdag den 25. april 2017 

7. Sager til Social- og Omsorgsudvalget v/Mona:  

1. Status vedr. klippekortsordningen  

2. Henvendelse vedrørende muligheden for at åbne et privat dagcenter  

3. Kvalitetsstandarder for personlig og praktisk hjælp mv. 2017 

4. Prækvalifikation til ny helhedsplan for Sønder- og Korskærparken i perioden 2018-

22  

8. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

9. Senere indkomne sager 

10. Eventuelt 

 
 
 
 



REFERAT 
 

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

Punkt 2: Godkendelse af referat 

Godkendt 

 

Punkt 3: Status P-Avisen 

Distributionen af Pensionistavisen i december måned var mangelfuld. Det er udelukkende 

dagcentre, Seniorhuset I.P.Schmidt og andre kommunale institutioner, som ikke har fået 

Pensionistavisen. Alle aviser er blevet sendt til PostNord i København og evt. restlager er blevet 

makuleret der.  

 

Der er arrangeret møde med PostNord den 21. februar kl. 11.30 i lokale 562, hvor man håber på, at 

finde en holdbar løsning på problemet. 

 

Der blev opfordret til, at der bliver afholdt bestyrelsesmøde i Pensionistavisbestyrelsen. 

 

Punkt 4: Nyt fra Rådets medlemmer 

Aksel har deltaget i workshop på Vores Fredericia Teater og har sendt et lille referat fra 

workshoppen til Seniorrådets medlemmer. 

 

Grethe deltager på Bibliotekets brugerrådsmøde den 7. februar. 

 

Olaf og Aksel deltager den 28. februar i møde Regionsældrerådet. 

 

Punkt 5: Tilmelding og udpegning af stemmeberettiget til Repræsentantskabsmøde mandag 

den 24. april 2017 

Følgende medlemmer fra Seniorrådet deltager: Flemming, Olaf, Aksel, Birte, Jørgen.  

 

Seniorrådet i Fredericia har 2 stemmer til Repræsentantskabsmødet. Som stemmeberettiget blev 

udpeget Jørgen og Olaf. 

 

Janni står for tilmelding.  



Tilmelding er sket den 9. februar og deltagerne skulle gerne modtage en bekræftelsesmail efter 

sidste tilmeldingsfrist den 13. marts. 

 

Flemming er sat på som kontaktperson og modtager derfor adgangskort m.m. 

 

Punkt 6: Tilmelding og valg af seminarer til Ældrepolitisk konference tirsdag den 25. april 

2017 

Følgende medlemmer fra Seniorrådet deltager og har valgt følgende seminarer: Jan: Seminar D og 

I, Flemming: Seminar C og D, Jørgen: Seminar C og H, Aksel: Seminar C og D, Jytte A og G, 

Grethe D og G, Olaf, E og A, Birte G og K. 

 

Janni sørger for tilmelding og bestilling af gallamiddag og overnatning til dem, som også deltager 

den 24. april.  

 

Tilmelding til konference, gallamiddag og overnatning er sket 9. februar. Alle tilmeldte skulle gerne 

få en bekræftelsesmail efter sidste tilmelding den mandag den 3. april. 

 

Punkt 7: Sager til Social- og Omsorgsudvalget v/Mona:  

Punkt 7.1: Status vedr. klippekortsordningen  

 

Mona orienterede om sagen og Seniorrådet anbefaler, at klippekort også tilbydes C3. 

 

Punkt 7.2: Henvendelse vedrørende muligheden for at åbne et privat dagcenter  

 

Mona orienterede om sagen. Det er anden runde af sagen og Seniorrådet har tidligere udarbejdet 

høringssvar, som de fastholder. 

 

Punkt 7.3: Kvalitetsstandarder for personlig og praktisk hjælp mv. 2017  

 

Mona orienterede om sagen og Seniorrådet tilsluttede sig. De deltager gerne i fremtidige 

revideringer. 

 

  



Punkt 7.4: Prækvalifikation til ny helhedsplan for Sønder- og Korskærparken i perioden 

2018-22 

 

Mona gav en kort orientering om sagen. Seniorrådet havde ingen kommentarer til den. 

 

Mona orienterede derudover om, at Pleje og Omsorg havde søgt midler fra Ensomhedspuljen, men 

ikke har fået andel i puljen. 

 

2 af de store distrikter i Plejen er nu så store, at der er behov for at se på organiseringen.  

 

Tavlhøj har søgt om kaffepenge. 

 

Punkt 8: Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt 8.1: Orientering v/ Jan Kargo 

 

Ventelisten er stadig alt for langt. Der er 39 på ventelisten, af dem er 18 omfattet af 

plejeboliggarantien, idet de er skrevet op alle steder. Ingen har fået tilbud inden for garantiperioden 

og desværre er der så også 24, der ikke har fået tilbud inden for garantiperioden. Behovet for et nyt 

plejecenter er derfor stadig meget aktuelt. 

 

 

Punkt 9: Senere indkomne sager 

 

Ingen 

 

Punkt 10: Eventuelt 

 
Jan havde et spørgsmål om centraliseret sygepleje. Er det på vej i Fredericia og hvordan med kørsel. 
I forbindelse med Sundhedshuset er det påtænkt at oprette en sygeplejeklinik, hvor borgerne får 
mulighed for selv at booke tid og komme. Det vil typisk være borgere, der selv kan transportere sig 
og der vil derfor ikke være tilbud om transport.  
 
Sundhedshuset: Mona orienterede om status på Sundhedshuset og uddelte et lille skriv herom. 
Borgerdag om sundhedshuset kommer formentlig til at ligge i marts. Yderligere plancher sendes 
med referatet.  
 
Introduktion til ny Velfærdsdirektør Annemarie Schou Zacho-Broe, som er tiltrådt pr. 1. februar. 
Der arbejdes på, at hun kan deltage på næste Seniorrådsmøde. 



 
Fredericia Kommune har fået ny hjemmeside. Man finder den stadig på www.fredericia.dk. Hvis 
Seniorrådet oplever problemer med siden, må de gerne henvende sig til Mona, som vil se, hvad hun 
kan gøre. 
 
Spørgsmålet omkring forsikring af frivillig var til debat igen. 
 
Der kommer et indslag i Elbobladet den 9. februar om Aksels optræden på Rosenlunden.  


